

主 管:

湖南省卫生健康委员会

主 办:

湖南省肿瘤医院

学术顾问:

韩锐 霍仕文 马军
梅建明 孙燕(院士)
王忠民 胥彬 杨汉煜
甄永苏(院士) 周宏灏(院士)

编委会主任:

肖亚洲

名誉主编:

任华益

主 编:

王 静

副主编:

董晓荣 廖前进 刘昭前
欧阳取长 伍奕向 阳
杨农 杨小平 张会来
周辉

编辑部主任:

李坤艳

编 辑:

董珊珊 王娟 于静

责任编辑:

李 征

出 版:

《肿瘤药学》编辑部

国内发行:

湖南省报刊发行局
邮发代号: 42-391

国外发行:

中国国际图书贸易集团有限公司
(北京399信箱, 100048)
代号: BM2809

目 录

综述

- 表皮生长因子受体酪氨酸激酶抑制剂对骨组织的影响研究进展 陈或洋, 王夏怡, 吴卓轩, 等 133

- Bintrafusp alfa(M7824)双靶抗肿瘤研究进展 周俊邑, 仲小敏 142

- 肿瘤微环境在肝细胞癌中的研究进展 权虎, 石磊, 陈杰, 等 150

- 去甲斑蝥素在乳腺癌中的研究进展 刘丝雨, 田赛男, 李东芳, 等 155

基础研究

- 青蒿琥酯通过介导铁死亡逆转结肠癌细胞5-氟尿嘧啶耐药的作用研究 陈书琴, 周宋江, 汪瑞辰, 等 161

- 低pH插入肽-蛋白酶激活受体1复合物抑制三阴性乳腺癌MDA-MB-231细胞增殖的实验研究 陈月华, 王振光, 李大成, 等 167

- circ_0000064靶向miR-503对甲状腺癌细胞生物学行为的影响 龚烨, 刘思吟, 余喜梅 173

- 白藜芦醇通过抑制Akt/mTOR信号通路活性促进肺癌细胞自噬发挥抗肿瘤效应的研究 闫菊, 翟飞, 熊小敏, 等 181

- 基于TCGA数据库的胆囊癌关键基因及预后基因的挖掘与分析 徐涛, 朱泽民, 唐才喜, 等 187

临床研究

- 真实世界下贝伐珠单抗致严重高血压的危险因素分析 李琳, 李卓然, 张文静, 等 194

- 冬凌草滴丸对鼻咽癌患者同步放化疗疗效和毒副反应的影响 周金, 陈罗军, 龚倩妮, 等 200

- 前列腺特异性膜抗原表达水平对原发性肝细胞癌预后的预测价值 程秋华, 符国珍 205

- 122例老年脑胶质瘤患者抗血管生成药物治疗中颅内出血及缺血性卒中发生的临床调查研究 张源, 施德, 梅浪华 210

- 晚期非小细胞肺癌患者血浆cfDNA浓度与化疗有效性及生存预后的相关性研究 邓成凤 214

- CD226、CD96在非小细胞肺癌患者NK细胞中的表达及意义 王立, 安阳, 姜敏捷, 等 220

中国标准连续出版物号：

ISSN 2095-1264
CN 43-1507/R

商标注册证号：

6125707

印 刷：

长沙美银印务广告有限公司

邮 购：

《肿瘤药学》编辑部(长沙市岳麓区咸嘉湖路582号湖南省肿瘤医院,邮编:410013)

(本刊发行部全年办理补订手续)

电 话：

0731-89762609, 0731-88651236

网 址：

<http://www.zgzlyx.com>

中国知网优先数字出版网址：

<http://www.cnki.net>

邮 箱：

zgzlyx2011@163.com

微信服务号：

肿瘤药学杂志

定 价：

每本30元, 全年180元

出版日期：

2023年4月28日

期刊基本参数：

CN 43-1507/R*2011*B*A4*128*
ZH*P*Y30.00*20*2023-4

药品安全数据研究

- 紫杉烷类药物相关心脏器官不良事件信号挖掘研究 李睿, 陈佳, 陈力, 等 227

药事管理

- 湖南省医疗机构工作人员抗肿瘤药物职业暴露调查分析 王鹏, 符一嵒, 李沁璇, 等 233

药学服务

- 临床药师参与一例晚期肿瘤患者疼痛治疗的案例分析 任夏洋, 邹宝华, 戴媛媛 241

- 药师促进质子泵抑制剂在肿瘤患者中合理使用的临床实践 左靖, 夏铮铮, 李安娜, 等 247

病例报道

- 重组人白介素-11致肿瘤患者心力衰竭临床特点及文献分析 杨静, 梁素娇 255

本刊版权归《肿瘤药学》编辑部所有, 如有印刷质量问题请向编辑部申请更换。

ANTI-TUMOR PHARMACY

Bimonthly

Established in February 2011

Volume 13 Number 2 April 2023

Administrative Office:

Health Commission of Hunan Province

Sponsored by:

Hunan Cancer Hospital

Academic Advisor:

HANRui, HUO Shiwen, MA Jun,
MEIJianming, SUN Yan,
WANGZhongmin, XU Bin, YANGHanyu,
ZHENYongsu, ZHOUhonghao

Chief of Editorial Board:

XIAO Yazhou

Honorary Editor-in-Chief:

REN Huayi

Editor-in-Chief:

WANG Jing

Deputy Editor-in-Chief:

DONG Xiaorong, LIAO Qianjin,
LIU Zhaoqian, OUYANG Quchang,
WU Yi, XIANG Yang, YANG Nong,
YANG Xiaoping, ZHANG Huilai,
ZHOU Hui

Director of Editorial Department:

LI Kunyan

Editor:

DONG Shanshan, WANG Juan, YU Jing

Editor in Charge:

LI Zheng

Publication:

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy*

Domestic Distributor:

Hunan Bureau for Distribution of
Newspaper and Periodicals
Code No. 42-391

Overseas Distributor:

China International Book Trading
Corporation (P.O. Box 399, Beijing,
100048, China)
Code No. BM2809

CONTENTS

Review

- Advances in the effects of epidermal growth factor receptor tyrosine kinase inhibitors on bone tissue CHEN Yuyang, WANG Xiayi, WU Zhuoxuan, et al. 133
Research progress of dual-targeting anti-tumor Bintrafusp alfa (M7824) ZHOU Junyi, ZHONG Xiaomin 142
Research progress of tumor microenvironment in hepatocellular carcinoma QUAN Hu, SHI Lei, CHEN Jie, et al. 150
Research progress of norcantharidin in breast cancer LIU Siyu, TIAN Sainan, LI Dongfang, et al. 155

Basic Research

- Artesunate reverse the resistance of colon cancer cells to 5-fluorouracil by mediating ferroptosis CHEN Shuqin, ZHOU Songhui, WANG Ruichen, et al. 161
The inhibitory effects of pHLIP-P1AP on the proliferation of triple-negative breast cancer MDA-MB-231 cells CHEN Yuehua, WANG Zhenguang, LI Dacheng, et al. 167
Effects of circ_0000064 on the biological behavior of thyroid cancer cells by targeting miR-503 GONG Ye, LIU Siyin, YU Ximei 173
Antitumor effects of resveratrol by inhibiting the Akt/mTOR signaling pathway activity and promoting the autophagy of lung cancer cells YAN Ju, ZHAI Fei, XIONG Xiaomin, et al. 181
Explore and analyze the hub genes and prognostic genes of gallbladder cancer based on TCGA database XU Tao, ZHU Zemin, TANG Caixi, et al. 187

Clinical Research

- Risk factors for severe hypertension induced by bevacizumab in the real world LI Lin, LI Zhuoran, ZHANG Wenjing, et al. 194
Effects of *Rabdiosia rubescens* dropping pills on the curative effect and side effects of concurrent chemoradiotherapy in patients with nasopharyngeal carcinoma ZHOU Jin, CHEN Luojun, GONG Qianni, et al. 200
Prognostic value of prostate-specific membrane antigen expression level for hepatocellular carcinoma CHENG Qiuhsua, FU Guozhen 205
A clinical study on the occurrence of intracranial hemorrhage and ischemic stroke in the antiangiogenic drugs treatment of elderly patients with glioma ZHANG Yuan, SHI De, MEI Langhua 210

China Standard Serial Numbering:

ISSN 2095-1264
CN 43-1507/R

Trademark Registration:

6125707

Printing:

Changsha Fuyin Printing and Advertising Co., Ltd.

Post Address:

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy* (No.582 Xianjiahu Road, Changsha, Hunan, China, 410013)

Tel: 0731-89762609, 0731-88651236

Website: <http://www.zgzlyx.com>

Online First: <http://www.cnki.net>

E-mail: zgzlyx2011@163.com

WeChat Service Account:

AntiTumorPharmacy

Price: ¥30/Issue, ¥180/Year

Publishing Date:

Apr. 28, 2023

Basic Information of the Journal:

CN 43-1507/R*2011*B*A4*128* ZH*P*
¥30.00*20*2023-4

Study on the relationship of the plasma cfDNA levels with the efficacy of chemotherapy and the prognosis of patients with advanced non-small cell lung cancer DENG Chengfeng 214

Expression and significance of CD226 and CD96 in NK cells of patients with non-small cell lung cancer WANG Li, AN Yang, JIANG Minjie, et al. 220

Drug Safety Data Research

A study on signal mining of taxane-related cardiac organs adverse events LI Rui, CHEN Jia, CHEN Li, et al. 227

Pharmacy Administration

Investigation and analysis of occupational exposure to antineoplastic drugs among medical staff in Hunan Province WANG Peng, FU Yilan, LI Qinxuan, et al. 233

Pharmacy Service

Analysis on the clinical pharmacists' participation in the pain treatment of a patient with advanced cancer REN Xiayang, ZOU Baohua, DAI Yuanyuan 241

Clinical practice of pharmacists in promoting rational application of proton pump inhibitor in cancer patients ZUO Jing, XIA Zhengzheng, LI Anna, et al. 247

Case Report

Clinical characteristics of heart failure caused by recombinant human interleukin-11 in cancer patients and literature case analysis YANG Jing, LIANG Sujiao 255

• 特别声明 •

本刊作者文责自负，稿件一经采用，该文的复制权、发行权、信息网络传播权、汇编权等相关权利视为自动转让给本刊。本刊有权将上述权利转授给收录本刊的数据库，如作者不同意文章被转录，请来稿时注明，本刊将做适当处理。